

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-98-99-75]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, March 26, 1999 at 1:30 p.m. in the Board and Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

D. Adam
F. Boudreau
D. Clipsham (Chair)
J. Crozier
M. Ellis
A. Hopkins
S. McCullagh
G. Moyal
J. Savary
C. Tatilon

J. Benson
B. Bradbury
D. Cooke
M. Dias-Tatilon
M. Feliciano
M. Horn
G. Mianda
N. Naiman
S. Schoenfeld
S. Tweyman

C. Biggs
C. Branston
B. Crowe
J. Drexler
I. Gentles
P. Karch
V. Monty
M. Renaud
I. Smith

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 26 mars 1999 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair presented the motion for the 1999-2000 Council meeting dates contained in document FC-98-99-61 and the following dates were **approved** (Crozier/Horn):

- September 17, 1999
- October 15, 1999
- November 12, 1999
- December 10, 1999
- January 21, 2000
- February 25, 2000
- March 17, 2000
- April 14, 2000

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président présente la proposition pour les dates des réunions en 1999-2000, publiée dans le document FC-98-99-61. Les dates suivantes sont **approuvées** (Crozier/Horn) :

- 17 septembre 1999
- 15 octobre 1999
- 12 novembre 1999
- 10 décembre 1999
- 21 janvier 2000
- 25 février 2000
- 17 mars 2000
- 14 avril 2000

2. **Minutes of the previous meeting**

- **February 26, 1999 – FC-98-99-62**

The minutes were **approved**.
(Ellis/Smith)

3. **Matters arising from the minutes**

With regards to the Glendon Leave Fellowship, M. Horn noted that the Research Leave fellowships referred to by J. Crozier at the February meeting, those available in accordance with appendix M in the YUFA collective agreement, are open only to those who can credibly claim that their teaching or administrative responsibilities have kept them from doing research.

4. **Inquiries and Communications**

D. Clipsham observed that the two proposals (1) to modify the International Studies Programme and (2) for a new Programme in Information Technology had been approved by Senate on Monday, March 15, 1999. He also informed Council of a memo he received from Professor Jazairi with regards to Composition and membership of Senate – copy of this memo would be available upon request from the Council Office.

I. Smith informed Council that C. Biggs had been elected to serve as President of the GCSU for a second year in 1999-2000.

G. Moyal observed his great disappointment that no article on Glendon College had been published in the Toronto Star special section on York University and asked the Principal to comment on this.

2. **Procès-verbal de la séance précédente**

- **26 février 1999 – FC-98-99-62**

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Ellis/Smith)

3. **Questions dérivant du procès-verbal**

En ce qui concerne la Bourse de recherche de Glendon, M. Horn note que pour les bourses de recherche mentionnées par J. Crozier à la séance du mois de février, offertes selon les dispositions de l'appendice M de la convention collective APUY, seuls les membres de l'APUY qui peuvent démontrer que les responsabilités administratives ou pédagogiques qu'ils ont eues les ont empêchés de faire des recherches.

4. **Communications et questions diverses**

D. Clipsham note que les deux propositions (1) pour modifier le programme d'Études internationales et (2) pour le nouveau programme en Technologie de l'information ont été approuvées par le Sénat le lundi 15 mars 1999. Il informe aussi le Conseil qu'il a reçu une note de service de M. Jazairi concernant la composition de Sénat – une copie de cette note de service est disponible sur demande auprès du bureau du Conseil.

I. Smith informe le Conseil que C. Biggs a été élue pour siéger en tant que présidente de l'AECG pour une deuxième année en 1999-2000.

G. Moyal note sa déception qu'aucun article sur Glendon n'ait été publié dans la section spéciale couvrant l'Université York dans le Toronto Star, et il demande à la principale si elle a des commentaires à faire à ce sujet.

In response, D. Adam noted that she had been as surprised as everybody, and that L. Lewin and herself would be meeting with G. Smith with regards to this issue. She also observed that Glendon College had been mentioned in the Macleans Magazine and that this was a good thing.

N. Naiman noted his surprise to see that the two sentences on the bottom left corner of the Glendon advertisement on the Toronto Star was only in French, giving the wrong signal to potential students.

Dans sa réponse, D. Adam note qu'elle a été aussi surprise que tout le monde, et que L. Lewin et elle-même vont rencontrer G. Smith pour en discuter. Elle souligne qu'on a fait mention du Collège Glendon dans le magazine Macleans, et que c'est une bonne chose.

N. Naiman exprime sa surprise de constater que deux phrases dans le coin gauche de la note publicitaire de Glendon dans le Toronto Star seulement sont en français, donnant ainsi une mauvaise impression aux étudiants potentiels.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

- **Changes to Certificate Requirements** – Certificate in Spanish/English; English/Spanish Translation

I. Smith presented the proposal contained in document **FC-98-99-63** and moved that it be approved by Council. He was seconded by C. Biggs.

There was no discussion, and the motion **carried**.

- **Name change** – Computer Science Department

I. Smith presented the proposal contained in document **FC-98-99-64** and moved that it be approved by Council. He was seconded by C. Biggs.

There was no discussion, and the motion **carried**.

5. Reports from Standing Committees

(a) CNAP

- **Changements aux exigences du certificat** – Certificat de traduction espagnol/anglais ; anglais/espagnol

I. Smith présente la proposition contenue dans le document **FC-98-99-63** et propose que le Conseil l'approuve. C. Biggs l'appuie.

Il n'y a pas de discussion et la motion est **approuvée**.

- **Changement de nom** – Département d'informatique

I. Smith présente la proposition contenue dans le document **FC-98-99-64** et propose que le Conseil l'approuve. C. Biggs l'appuie.

Il n'y a pas de discussion et la motion est **approuvée**.

(b) Curriculum Committee**♦ Curriculum Submissions**

Submissions received from the following Departments were **approved**:

- Computer Science – FC-98-99-65
- English – FC-98-99-66
- History – FC-98-99-67
- Philosophy – FC-98-99-68
- Political Science - FC-98-99-69
- Sociology - FC-98-99-70
- School of Women’s Studies FC-98-99-71

(c) Nominations Committee

S. Tweyman presented the list of nominees for Standing Committees of Council as contained in document FC-98-99-72. He noted several additions to the list: N. Naiman and R. Wallace for CASTL and J. Rivest for Curriculum Committee. He then asked for nominations from the floor.

One nomination was received for the Petitions Committee: J. Drexler. The latter agreed to the nomination.

There being no further nominations for the Standing Committees, the nominations were closed and the following were acclaimed:

(b) Comité des programmes**♦ Soumissions de cours**

Les soumissions reçues des départements suivants sont **approuvées** :

- Informatique – FC-98-99-65
- Anglais – FC-98-99-66
- Histoire – FC-98-99-67
- Philosophie – FC-98-99-68
- Science politique - FC-98-99-69
- Sociologie - FC-98-99-70
- École des Études des femmes - FC-98-99-71

(c) Comité des mises en candidature

S. Tweyman présente la liste des candidat(e)s pour les comités permanents du Conseil contenue dans le document FC-98-99-72. Il note plusieurs additions à la liste : N. Naiman et R. Wallace pour le CNAP et J. Rivest pour le Comité des programmes. Il demande ensuite d’autres mises en candidature.

On reçoit une mise en candidature pour le Comité des pétitions : J. Drexler. Cette dernière accepte.

Ne recevant plus d’autres candidatures on déclare close la période de mise en candidature et les personnes suivantes sont élus.

Curriculum: J. RIVEST
Nominations: C. KLEIN-LATAUD and S. TWEYMAN
Petitions: J. DREXLER
T & P: M. HORN and S. ROSIENSKI

The Chair noted that ballots would be mailed out in the next few days to elect members for the **Committee on Academic Standards, Teaching and Learning (CASTL), Committee on Enrolments, Policy and Planning Committee** and **Research Grants Committee**.

Members of Council were also reminded that the nominations for Chair of Council would be closed at the next meeting of Council, on Friday, April 23, 1999.

(d) Policy and Planning Committee

A. Hopkins reported that PPC had been quite busy during their last few meetings and disposed of the ISP and ITEC proposals which went on to Council and Senate where they were approved.

He also informed Council that PPC would be tackling the Academic Plan in their forthcoming meetings and hoped to be able to have it ready for the next Council meeting on April 23, 1999.

He mentioned the other items on the agenda for PPC's consideration in the near future:

Comité des programmes : J. RIVEST
Mises en candidature : C. KLEIN-LATAUD et S. TWEYMAN
Pétitions: J. DREXLER
Promotion et permanence : M. HORN et S. ROSIENSKI

Le président note que les bulletins de vote seront envoyés dans les jours qui viennent pour élire les membres pour le **Comité des normes académiques et pédagogiques (CNAP), le Comité chargé du recrutement, le Comité de direction et planification** et le **Comité des subventions de recherche**.

On rappelle également aux membres du Conseil que les mises en candidature pour le poste de président(e) du Conseil seront closes lors de la prochaine séance du Conseil le vendredi 23 avril 1999.

(d) Comité de direction et planification

A. Hopkins rapporte lors de ses dernières réunions le CDP s'est concentré sur les propositions ISP et ITEC qui ont été approuvées par le Conseil et le Sénat.

Il informe aussi le Conseil que le CDP compte discuter du plan académique lors de ses prochaines réunions et espère le présenter à la prochaine séance du Conseil le 23 avril 1999.

Il mentionne aussi les autres points à l'ordre du jour du CDP dans les semaines qui viennent :

- Restoring of the Faculty of Education to Glendon – a sub-committee chaired by D. Cooke had been meeting and a first report presented to the PPC earlier.
- Internships– Resources needed to administer them.
- Certificate in Communication.

- La réintroduction du programme de la Faculté des sciences de l'éducation à Glendon – un sous-comité présidé par D. Cooke s'est réuni et un premier rapport a déjà été présenté au CDP.
- Stages – ressources nécessaires pour l'administration des stages.
- Certificat en communication.

6. Report from Special Committees

(a) **Development Committee**

A. Hopkins reported that lately the Development Committee had been preoccupied with the ISP and ITEC proposals. Other than these issues, the Principal made a presentation about Resource Allocation and it was his understanding that this item would be taken up again at the next meeting of the Committee.

(b) **Search Committee for a New Principal**

Council received the formal short list of candidates for the position of the new Principal together with the updated schedule of meetings with them. Members were reminded that following the public meetings a preferential straw ballot would be distributed to faculty, staff and students.

7. New Business

There was none.

8. Adjournment

The meeting adjourned at 2:30 p.m.

6. Rapport des comités spéciaux

(a) **Comité de développement**

A. Hopkins rapporte que le Comité de développement a été très occupé par les propositions « ISP » et « ITEC ». La principale a aussi fait une présentation sur l'allocation des ressources et il a compris que ce point serait à l'ordre du jour de la prochaine réunion du comité.

(b) **Comité de sélection pour un nouveau Principal**

La liste des finalistes pour le poste de nouveau principal est communiquée au conseil ainsi qu'un nouvel horaire des réunions avec ces personnes. On rappelle aux membres qu'à la suite des réunions publiques un bulletin de vote blanc sera distribué aux professeurs, aux membres du personnel de soutien et aux étudiants.

7. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

8. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 30.